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Releaseinformation für das Februar Release 2024 
 

GDSN und firstbase 

 

Im kommenden GDSN und firstbase Release, das am 24. Februar 2024 freigeschaltet wird, werden insbesondere Erweiterungen und Änderungen in 

bestehenden Codelisten für consumer goods/FMCG und healthcare umgesetzt sowie trustbox um neue Datumsattribute erweitert. Mit diesen 

Releaseinformationen möchten wir Sie über die anstehenden Änderungen informieren. 

 

WANN: Das Februar Release 2024 geht am 24. Februar 2024 produktiv. 

 

WAS: Alle Änderungen finden Sie in der aktualisierten Dokumentation Profiles Overview Release Februar 2024, siehe Tab History. Tipp: Sie können 

dort neu in den hinteren Spalten nach den einzelnen Profilen filtern. 

 

1) Erweiterungen und Änderungen in bestehenden Codelisten 

Die Anforderungen der Schweizer und auch der internationalen Stammdaten-Nutzer erfordern eine laufende Aktualisierung des GDSN-Standards, 

der die Basis für das Schweizer Zielmarktprofil in firstbase darstellt. Dadurch müssen Anpassungen, Erweiterungen und Änderungen in bestehenden 

Codelisten vorgenommen werden. Eine Aufstellung aller betroffenen Codelisten finden Sie in der Profiles Overview Release Februar 2024 auf dem 

Tab History.  
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2) Neue Datumsattribute in trustbox  

Um die Gültigkeit von Stammdaten sowie die Verfügbarkeit und das Ende des Lebenszyklus eines Produktes Ihren Kunden mitteilen zu können, sind 

die Attribute M002 Gültig-ab Datum, M003 Löschdatum, M004 Auslaufdatum und M006 Verfügbarkeit: Enddatum neu in trustbox pflegbar. Detaillierte 

Informationen zur Befüllung der Datumsangaben finden Sie im GDSN Kompendium – firstbase consumer goods. 

 

 

 

Für Rückfragen steht Ihnen Cornelia Willutzki aus dem firstbase Team gerne zur Verfügung: cornelia.willutzki@gs1.ch 

 

 

 

Bern, 31.01.2024 
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 English Version 

 

 

Release information for the February Release 2024 
 

GDSN and firstbase  
 

In the upcoming GDSN and firstbase release, which will be released on February 24, 2024, enhancements and changes will be implemented in 

existing code lists for consumer goods/FMCG and healthcare, and trustbox will be expanded with new date attributes. With this release information, 

we would like to inform you about the upcoming changes. 

 

WHEN: February Release 2024 goes live on February 24th, 2024. 

 

WHAT: We have listed all release content for you in the updated Profiles Overview Release February 2024, see tab History. Tip: You can now filter 

for the individual profiles in the columns on the very right-hand side. 

 

1) Enhancements and changes in existing code lists 

The requirements of Swiss and international master data users require a continuous update of the GDSN standard, which forms the basis for the 

Swiss target market profile in firstbase. As a result, adjustments, enhancements, and changes have to be made to existing code lists. A list of all 

affected code lists can be found in the Profiles Overview Release February 2024 on the History tab.  
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2) New date attributes in trustbox  

To be able to communicate the validity of master data, as well as the availability and end of the life cycle of a product to your customers, the 

attributes M002 Effective date time, M003 Cancelled date time, M004 Discontinued date time and M006 End availability date time can now be 

maintained in trustbox. Detailed information on how to fill the dates can be found in the GDSN Compendium – firstbase consumer goods. 

 

If you have any questions, please do not hesitate to contact Cornelia Willutzki from our firstbase team: cornelia.willutzki@gs1.ch 

 

 

 

Bern, January 31st, 2024 
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